
كرش–  برانكو  و نمايش هاي روحوضي!
در عرصه سياس��ت معمولاً سياستمداران 
براي انسجام هرچه بيشتر نيروها معمولاً 
يك دشمن فرضي را مدنظر قرار مي دهند. 
هرچه اين دش��من فرضي براي نيروهاي 
خودي بهتر و قشنگ تر ترسيم شود، انسجام 
نيروها نيز بيشتر خواهد شد. كارلوس كرش 
و برانكو ايووانكوويچ نيز از همين سياست 
جهاني آمده اند و اين مسئله در مناسبات 
اجتماعي شان هم تأثير دارد. يك واقعيت 
وجود دارد و آن اين است كه در پنج سال اخير، كرش در بيشتر موارد قبل از 
مسابقات مهم به دنبال دشمنان فرضي گشته و اگر هم پيدا نكرده خودش 
دشمن درست كرده است. در سايه همين دشمن تراشي هاي فرضي يك 
انسجام خوب و مثال زدني در تيمش ايجاد كرده كه موفقيت تيم ملي را به 
همراه داشته است. در واقع اين رفتارها شبيه نمايش هاي روحوضي و خيمه 
شب بازي هستند كه هم به نفع تيم ملي و هم پرسپوليس است. ضرر اصلي 
متوجه مردمي است كه فوتبال را دوست دارند و آن را دنبال مي كنند. در 
پنج سالي كه كرش در ايران بوده هزينه اي بالغ بر 100 ميليارد تومان صرف 
تيم ملي شده است در حالي كه اگر هدايت تيم ملي به دست يك ايراني 
بود تنها پنج ميليارد هزينه مي شد و مي توانستيم اين 95 ميليارد را صرف 
تيم هاي پايه و مراكز استعداديابي در استان هاي مختلف كشور كنيم. در 
تيم هاي پايه نابساماني هاي زيادي داريم. كشمكش  هاي سرمربي تيم ملي 
و پرسپوليس به درد ما نمي خورد. بلكه دانش اين مربيان به درد فوتبال ما 
مي خورد. اگر روزي كرش از ايران برود فوتبال ما با فوتبال روز دنيا فاصله 
زيادي دارد. مرد پرتغالي اطرافيانش را تحريك مي كند و منتظر عكس العمل 
آنها مي ماند. پس از واكنش آنها جنگ را آغاز مي كند. در شرايطي كه اين 
مسائل تأثيري بر فوتبال ايران ندارد. فوتبال ما اگرچه  بنا به دلايلي اول آسيا 
است، اما براي رقابت با فوتبال روز دنيا بايد از لحاظ توان فيزيكي و تكنيكي، 
شعور تاكتيكي و سرعت بازي بازيكنان پيشرفت كند. ترسيم دشمن فرضي 
سياستي بين المللي است، اما به اين موضوع فكر كنيد كه كرش بالاخره از 

ايران مي رود و تغييري در فوتبال مان رخ نداده است.

روزهاي سختم تمام شد
عليرض��ا جهانبخش پس از پشت س��ر 
گذاشتن روزهايي س��ختي كه به دليل 
بيماري مادرش داشت، بازگشتي رؤيايي 
به تركيب آلكمار داشت و در اولين بازي 
تيمش در سال نو ميلادي مقابل ايگلز دو 
گل زد و يك پاس گل داد تا ستاره آلكمار 
لقب بگيرد. مهاجم ايراني آلكمار در اين باره گفت: »زمان بسيار 
بدي براي من و خانواده ام بود، اما آن را گذرانديم و حالا هم تمركزم 
روي بازي و تمرينات است. همين باعث شد تا در نخستين ديدار 
شروع خوبي داشته باش��يم. مادرم امروز در استاديوم نبود و فكر 
مي كنم بازي را از تلويزيون ديده و از اين پيروزي خوشحال است. 
واقعاً شرايط بدي براي ما بود و خوشحالم كه الان در سلامتي به 

سر مي برد. من اين گل ها را به مادرم تقديم مي كنم.«

حراج بيت المال در فوتبال ادامه دارد
فصل نقل و انتقالات ليگ برتر فوتبال در حالي چند هفته اي است آغاز 
شده اس��ت و تا نيمه بهمن ادامه دارد كه به نظر مي رسد مانند سال هاي 
اخير همچنان اراده اي براي جلوگيري از حيف و ميل بيت المال در فوتبال 
وجود ندارد و مديران باش��گاه هاي بزرگ و دولتي بدون اينكه هراس��ي 
از پاس��خ دادن به مديران بالا دستي ش��ان درباره هزينه هاي انجام شده، 
داشته باشند با گشاده دستي در حال حاتم بخشي از بيت المال و بودجه 
عمومي دولت هستند. اين در حالي است كه پيش از شروع ليگ بارها در 
رسانه هاي مختلف نسبت به لزوم نظارت بر قراردادهاي ميلياردي و چند 
صد ميليوني كه از بيت المال با فوتباليست هاي بسته مي شود، تأكيد شده 
بود و با توجه به نارضايتي مردم از قراردادهاي ميلياردي بازيكنان فوتبال 
نسبت به سوء استفاده هايي كه دست باز فوتبالي ها براي هزينه هاي چند 
ده ميلياردي در فوتبال مي شود هشدار داده شده بود. با اين حال به نظر 
مي رسد همچنان مانند گذشته حساسيتي در بين متوليان ورزش كشور 
نسبت به جلوگيري از بستن قراردادهاي بي ضابطه و خارج از چهارچوب با 
فوتباليست ها ديده نمي شود و اين مسئله سبب شده تا مديران باشگاه هايي 
كه زير نظر دولت اداره مي شوند در فصل نقل و انتقالات نيم فصل هم روال 
گذشته شان را پي بگيرند و توجهي به صفرهايي كه جلوي قراردادهاي 

ميلياردي فوتباليست هاي مورد نظرشان مي گذارند، نداشته باشند. 
مانند اول فصل، اين روزها هم صحبت از قراردادهايي مي شود كه نه تنها 
با توجه به اعتراض ها و انتقادهايي كه صورت گرفت، صفرهاي آن كمتر 
نشده، بلكه مديران باشگاه ها به خصوص دو تيم استقلال و پرسپوليس 
كه زير نظر دولت اداره مي شوند به همان روال س��ابق در حال قرارداد با 
بازيكنان مدنظرشان هستند. خبرهاي نگران كننده و البته تأسف آوري 
هم از مبلغ قراردادهايي كه با بازيكنان بسته مي شود، به گوش مي رسد كه 
نشان مي دهد مديران استقلال و پرسپوليس نه تنها برنامه اي براي كاهش 
رقم قرارداده ندارند، بلكه با توجه به اينكه از بودجه دولتي هزينه مي كنند، 
نگراني هم بابت هزينه هاي ميلياردي براي فوتباليست هايي كه ارزش شان 
به مراتب كمتر از رقم هاي قراردادشان است، ندارند. در باشگاه پرسپوليس 
براي جذب سروش رفيعي براي نيم فصل و تنها براي شش ماه، قرارداد 
600 ميليوني با اين بازيكن بسته شده است و در باشگاه استقلال هم به رغم 
تأكيد مديران اين تيم در ميانه هاي فصل درباره كاهش قرارداد بازيكناني 
كه بالاي يك ميليارد قرارداد دارند، خبري از كم شدن صفرهاي قرارداد 
آبي پوشان ميلياردي نيس��ت و همان طور كه پيش بيني مي شد ادعاي 
هيئت مديره و مديرعامل استقلال درباره كاهش قراردادها، تنها يك شوي 
تبليغاتي براي فروكش كردن اعتراضات نسبت به گران ترين تيم ليگ بوده 
است، تيمي كه به رغم هزينه نزديك به 30 ميليارد براي فصل جاري از جام 

حذفي حذف شده و در ليگ هم جزو مدعيان به حساب نمي آيد. 
قابل تأمل اينكه مماشات مديران استقلال با بازيكنان ميلياردي آن قدر زياد 
است كه بازيكني مانند امين حاج محمدي كه در نيم فصل حتي يك دقيقه 
هم بازي نكرده است، با قرارداد يك ميليارد و 200 ميليوني اش، گران ترين 
تماشاگر ليگ لقب گرفته است و مديرعامل استقلال هم از پرداخت آن 
خبر داده است! ديروز هم بختيار رحماني كه گفته مي شود قراردادش با 
استقلال با آپش��ن هايي كه در قرارداد وي گنجانده شده، يك ميليارد و 
600 ميليون است، مدعي شد كه 500 ميليوني كه از استقلال در نيم فصل 
گرفته زهر مارش شده و حالا هم بدون اينكه در استقلال كارايي داشته 
باشد، در آستانه جدايي از جمع آبي پوشان است. اينها تنها بخش كوچكي 
از حيف و ميل بيت المال در فوتبال كشورمان است كه در سايه بي تفاوتي 
و اهمال مسئولان وزارت ورزش و نهادهاي نظارتي و بازرسي اتفاق افتاده و 
همچنان ادامه دارد، بدون اينكه نسبت به قراردادهايي كه با فوتباليست ها 

بسته مي شود، به مديران باشگاه ها تذكر داده شود. 
هر چند رئيس سازمان بازرسي كل كش��ور، چند روز پيش از فساد مالي 
گس��ترده در فوتبال انتقاد كرده بود، اما با اين حال به نظر مي رس��د كه 
براي مقابله با گشاده دستي هايي كه مديران باشگاه هاي دولتي از حساب 
بيت المال مي كنند، بايد برخورد قاطع و عملي صورت بگيرد و اظهار تأسف 
از ريخت و پاش هاي فوتبال مشكلي را حل نمي كند. البته به نظر مي رسد در 
وزارت ورزش هم بر خلاف روزهايي كه گودرزي حضور داشت، وزير جديد 
نسبت به سوء استفاده از بيت المال حساسيت ندارد و با توجه به علاقه شديد 
س��لطاني فر به فوتبال، بعيد به نظر مي رسد كه وي براي بستن دست 
دو باشگاه استقلال و پرسپوليس جهت عدم سوء استفاده از بيت المال 
قدمي بردارد. با اين ش��رايط بديهي است كه ريخت و پاش ميلياردي 
از بيت المال براي فوتباليست ها، آن هم در شرايطي كه مردم روزهاي 
سختي را از نظر اقتصادي تجربه مي كنند، ادامه داشته باشد، اتفاقي كه 
اين روزها در فصل نقل و انتقالات نيم فصل هم به وضوح ديده مي شود. 

بازگشت كرش به ايران مي توانست به معناي پايان 
يافتن حاشيه هاي اخير تيم ملي باشد. سرمربي 
تيم ملي با عدم پذيرش استعفايش برگشته تا با 
فدراسيون براي سركوب حاشيه ها به توافقاتي 
برسد. اما درست در شرايطي كه همه انتظار روزهاي 
آرامي را مي كشند، انتشار مصاحبه تند و تيز كرش 
عليه برانكو نشان داد اين داستان سر دراز دارد. 

  برانكو به من حسادت مي كند
كرش برگشت اما با توپ پر. سكوت او در بازگشت، 
در واقع آرامش قبل از طوفان بود. مس��ئله اي كه 
صحبت هاي تند و تيز او عليه سرمربي پرسپوليس به 
خوبي  آن را ثابت مي كند و به وضوح نشان مي دهد 
شمشيرش را عليه برانكو  از رو بسته است: »برانكو 
حسود است و نيم نگاهي به موقعيت من دارد. قبل 
از استعفاي من به برانكو قول داده اند كه به تيم ملي 
بيايد! اما چون به نوعي از اين اتفاق نااميد شده اين 
توهين ها را انجام داده است. برانكو نمي تواند به خاطر 

اشتباهش من را س��رزنش كند چون اين جريان 
را خودش ساخته و هر كس��ي تاوان اشتباه خود را 
پس مي دهد. من نمي دانم او چرا اين كارها را انجام 
مي دهد؟ اما مطمئناً بايد حرفه اي تر رفتار كند. تاج 
به من گفت برانكو حق ندارد چنين رفتاري داشته 
باشد و نمي تواند برنامه تيم ملي را تغيير داده يا به 
آن اعتراض كند. حالا اگر فدراسيون قدرت ندارد با 
برانكو برخورد كند مقصر من نيستم. من چه كاري 
مي توانم انجام دهم؟ هدف من آماده كردن تيم ملي 
در راه جام جهاني است كه كار بسيار سختي است. 
به خصوص با مش��كلات و تحريم هايي كه روبه رو 
هستيم و حتي نمي توانيم بازي دوستانه انجام دهيم. 
ما حتي پول برگزاري بازي دوستانه را هم نداريم اما با 

اين مشكلات نيازي به دشمنان بيروني نيست.«
  به تيم ملي چشم دارم اما از تلويزيون

برانكو اگر چه ابتدا و بعد از پيروزي تيمش برابر سايپا 
وقتي نظرش را در خصوص صحبت هاي كرش و 

اينكه او را حسود خطاب كرده پرسيدند، گفت: »نه 
از حرف هاي كرش ناراحت مي شوم و نه علاقه اي 
دارم كه بدانم چه گفته اس��ت اما از ش��ما ناراحت 
مي شوم كه اين سؤالات را مطرح مي كنيد من تمام 
تمركزم روي تيمم است.« اما در حاشيه تمرين روز 
گذش��ته تيمش با گفتن اينكه خيال همه راحت 
باشد،  من با پرس��پوليس قرارداد دارم، آب پاكي را 
روي دس��ت كرش ريخت كه نگاهي به جايگاه او 
ندارد: »جاي هيچ نگراني نيست، من يك سال و نيم 
ديگر با پرسپوليس قرارداد دارم، اين قرارداد را سال 
گذشته امضا كردم و از وقتي كه با پرسپوليس در 
تمرين مي گذرانم لذت مي برم و از كاري كه در اينجا 
انجام مي دهم، خوشحال هستم.  من به تيم ملي نگاه 
مي كنم اما از طريق تلويزيون! البته، بالاخره يك نفر 
به جاي كرش سرمربي تيم ملي مي شود، شايد هم 
هيچ كس نشود! ولي س��رانجام كه يك نفر بايد به 
جاي او بيايد. همان طور ك��ه بعد از من قلعه نويي، 

دايي، قطبي و كرش سرمربي تيم ملي شدند، ولي 
خيال همه راحت، من با پرسپوليس قرارداد دارم و 
تكرار مي كنم كه از حضور در اين تيم خوشحالم و 

نگاهي به جايگاه هيچ كس ندارم.«
  سكوت وزارت

برخلاف فدراسيون كه در پي آخرين استعفاي كرش 
كه البته جدي ترين استعفا نيز بود،  دست و پايش 
را گم كرد، وزارت اما اي��ن بار موضع آرامي گرفته و 
صراحتاً از س��رمربي تيم ملي دفاع نمي كند. وزير 
ورزش و جوانان هم وقتي در خصوص استعفاي كرش 
از او پرسيده مي شود، كاملاً خونسردانه و در جمله اي 
كوتاه به بيان اينكه: »بعداً در خصوص استعفاي كرش 
صحبت مي كنم.«  بسنده مي كند. اين شايد بدان 
معنا باشد كه وزير جديد نمي خواهد مثل فدراسيون 
خيلي آتش اين مسئله را داغ كرده و سفت و سخت 
پيگير آن باشد و سعي دارد با بي تفاوتي، جو را آرام 
كرده و نشان دهد كه اين مس��ئله آنقدرها هم كه 
به نظر مي رسد اهميت ندارد. هرچند كه اين گونه 
موضع گيري آن هم وقتي فدراس��يون به ش��دت 
به تكاپو افتاده، مي تواند اندكي هم كه ش��ده جو را 
تلطيف كند. هر چند كه سكوت صرف هم نمي تواند 
جواب دهد و وزارت بايد گامي در اين راستا بردارد.  
اما با انديشه اي حساب شده تا اوضاع را آرامتر كند نه 

متشنج تر از آنچه كه امروز شاهد آن هستيم. 
  اختلافات ريشه اي نيست

به رغم موضع گيري تن��د و تيز ك��رش، برانكو در 
آرامش كامل پاسخ سرمربي تيم ملي را مي دهد و 
به او مي گويد كه در پي بازگشت به تيم ملي نيست. 
حداقل نه الان. اين مي تواند نشانگر آن باشد كه اوضاع 
آنقدرها هم كه به نظر مي رسد بد نيست و كدورت ها 
نه ريشه اي كه بسيار سطحي هستند و ناشي از يك 
عصبانيت آني است. اين مي تواند خوشحال كننده 
باشد. چراكه كدورت هاي س��طحي را مي توان در 
جلساتي كوتاه بلند و در نشستن دور يك ميز حل و 
فصل كرد. چيزي كه نياز آن بيش از هر زمان ديگري 
احساس مي شود. در واقع شايد همه اين مشكلات 
خيلي پيشتر حل مي شد، اگر فدراسيون برنامه اي 
براي برگزاري جلس��اتي با حضور مربيان تيم هاي 
باش��گاهي با كرش ترتيب مي داد. مربياني كه در 
محدوده فني حرف يكديگ��ر را بهتر مي فهمند تا 
زماني كه تريبوني دستش��ان مي آيد براي نش��ان 
دادن اعتراض هايي كه گاه مي تواند به حاشيه هايي 
جنجالي تبديل شود. اما آيا فدراسيون سرانجام به 
برگزاري اين جلسه رضايت مي دهد؟ جلسه اي كه 
همواره اينطور به نظر مي رس��د كه كرش خواهان 
برپايي آن نيست، اما فدراسيون نيز هرگز گامي در 
برگزاري آن برنداشته است. حال آنكه اين مي تواند 

ساده ترين راه براي حل مشكلات فعلي باشد. 
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

تجربه ام را در اختيار استقلال مي گذارم
سرور جباروف، مرد سال فوتبال آسيا در 
سال 2008 و 2011 و كاپيتان تيم ملي 
ازبكستان، مورد توجه عليرضا منصوريان 
قرار گرفته و قرار است اين هافبك 34ساله 
كه س��ابقه بازي در تيم ه��اي پاختاكور، 
بنيادكار، س��ئول كره جنوبي، الش��باب، 
سئونگنام و لوكوموتيو ازبكس��تان را در كارنامه دارد در نيم فصل 
دوم استقلال را همراهي كند. جباروف درباره حضورش در تهران و 
انتقاداتي كه به سن بالايش مي شود، گفت: »مي دانستم استقلال تيم 
بزرگي است چند روزي روي پيشنهاد استقلال فكر كردم و در نهايت 
تصميم گرفتم كه به ايران بيايم. من كاپيتان تيم ملي ازبكس��تان 
هستم و هنوز در سطح اول بازي مي كنم. به سن اصلاً فكر نمي كنم و 

آمده ام كه تجربه ام را در اختيار استقلال بگذارم.«

سعيد احمديان

براي بهترين نتيجه ممكن به المپياكوس آمده ام
كري��م انصاري ف��رد ب��ا پيوس��تن ب��ه 
المپياكوس قهرمان ليگ يونان در مسير 
بازگشت به روزهاي خوبش قرار گرفته 
اس��ت. انصاري فرد با قرارداد 500 هزار 
يورويي به صدرنشين ليگ يونان پيوسته 
و قرار است پيراهن شماره 17 را در اين 
تيم بپوشد، او در اولين صحبت هاي خود بعد از اين انتقال گفت: 
»به بزرگ ترين تيم يونان پيوس��ته ام. تلاش مي كنم تا بهترين 
نتيجه ممك��ن را اينجا با هواداران كس��ب كنيم. ب��ا تمام قوا در 
خدمت تيم خواهم بود تا بهترين نتيج��ه ممكن را بگيرد.« بعد 
از آنكه مهاجم نيجري��ه اي المپياكوس به دلي��ل حضور در جام 
ملت هاي آفريقا يونان را ترك كرده است، انصاري فرد احتمالاً از 

اين هفته به صورت ثابت در كنار كاردوسو بازي خواهد كرد. 

بهمنفروتن

 كارشناس فوتبال

شيوا نوروزي

دعواي كرش و برانكو ادامه دارد

خبري از آتش بس نيست

هفته هجدهم ليگ برتر واليبال در حالي امروز برگزار مي شود كه 
ديروز فدراسيون واليبال سرانجام سعيد معروف كاپيتان تيم ملي و 
باشگاه پيكان را به دليل درگيري اش با داور و ناظر بازي تا اطلاع ثانوي 
محروم كرد. در جريان بازي هاي امروز پيكان با شكست هفته قبل 
صدر جدول را به بانك سرمايه پس داد و در خانه به مصاف شهرداري 
اراك مي رود. اما پيش از اين بازي بانك سرمايه از هاوش گنبد پذيرايي 

مي كند. در ساير ديدارها كاله مازندران مقابل سايپا قرار مي گيرد. 
صالحين ورامين با عمران ساري روبه رو مي شود، شهرداري اروميه و 
شهرداري تبريز در اروميه رو در روي يكديگر مي ايستند و در نهايت 
پارسه با حواشي تمام نشدني ماندن يا رفتنش از ليگ در يزد، مهمان 
خاتم اردكان است.  در جدول رده بندي بانك سرمايه با 41، پيكان 39 

و شهرداري اروميه با 33 امتياز اول تا سوم هستند. 

آغاز هفته هجدهم ليگ واليبال تحت تأثير محروميت معروف

 رستمي نامزد بهترين وزنه بردار سال ۲۰۱۶ جهان شد
فدراس��يون بين المللي وزنه برداري در رأي گيري سال جاري از ميان 
نفرات طلاي��ي المپيك 2016 ريو فقط ش��ش وزنه ب��ردار را انتخاب 
كرد و بر اين اس��اس كيانوش رس��تمي از ايران به عنوان نامزد اصلي 
اين رأي گيري قرار گرفت. آخرين ورزش��كار ايراني كه موفق ش��د در 
نظرس��نجي بين المللي عنوان بهترين وزنه بردار سال 2012 جهان را 
به دست آورد، بهداد سليمي بود كه توانست جايزه بهترين وزنه بردار 

سال را از آن خود كند. 
-------------------------------------------------------------
قهرماني باشگاه مقاومت درليگ تكواندوي جام نقش جهان

با برگزاري آخرين هفته از بيست و دومين دوره ليگ دسته يك جوانان و 
بزرگسالان مردان »جام نقش جهان«، تيم باشگاه مقاومت كه در فاصله 
دو هفته باقي مانده به پايان ليگ، قهرماني خود را مسجل كرده بود بر 
سكوي نخست ايستاد.همچنين در پايان اين مسابقات، قنبري سرمربي 
باشگاه مقاومت به عنوان بهترين مربي و خليل زاده تكواندوكار مقاومت 
به عنوان فني ترين بازيكن ليگ انتخاب شدند.  اين رقابت ها با حضور 

104 هوگوپوش و در قالب هفت تيم در خانه تكواندو برگزار شد. 

تقدير از جانباز مدافع حرم در بازي پرسپوليس 
باشگاه پرسپوليس پيش از بازي با س��ايپا، به همت كانون هواداران باشگاه، 
از جانباز مدافع حرم تقدير كرد. جمعه پيش از بازي با سايپا در چهارچوب 
رقابت هاي نيم فصل ليگ برتر، به مناسبت گراميداشت ياد و خاطره شهداي 
مدافع حرم در خان طومان و در سالگرد اين حادثه غم انگيز و جنايت نيروهاي 
داعشي در سوريه، باشگاه پرسپوليس به همت مسئولان برگزاري بازي و كانون 
هواداران باشگاه پرسپوليس، از حبيب عبداللهي يكي از جانبازان حرم مطهر كه 
در منطقه خان طومان به شدت مجروح شده بود، تقدير كرد. اين جانباز مدافع 
حرم با حضور در كنار زمين، به خوش و بش با اعضاي تيم پرداخت و با آنها و 

اعضاي تيم سايپا و عوامل برگزاري اين ديدار، عكس هايي به يادگار گرفت. 

دنياحيدري
گزارش

منچستر يونايتد – ليورپول؛ امشب 19:30

تعقيب و گريز در اولدترافورد
جدال منچستريونايتد و ليورپول معروف به دربي شمال غرب پايان 
بخش اين هفته ليگ جزيره است. امشب در حالي هفته بيست و يكم 
ليگ برتر به پايان مي رسد عاشقان فوتبال در جزيره منتظر جنگ 
تن به تن شياطين سرخ و قرمزهاي مرسي سايد هستند، دو تيمي 
كه رقابت قديمي شان در ليگ انگليس هميشه زبانزد بوده است. 
تاريخچه رويارويي دو تيم به دو قرن پيش برمي گردد؛ زماني كه در سال 
1894 براي اولين بار در يك ديدار آزمايشي ليورپول دو بر صفر از سد من 
يونايتد گذشت. حالا سال ها از آن زمان مي گذرد و امشب دويست و بيست 
و ششمين بازي اين دو تيم به ميزباني شياطين برگزار مي شود. ميزبان با 
همه تلاش هايش تازه به رده ششم جدول رده بندي رسيده و اين براي تيم 
خوزه مورينيو نتيجه ايده آلي محسوب نمي شود. منچستر 39 امتيازي، 
اما در هفته هاي اخير عملكرد قابل قبولي داشته و در ليگ برتر شش برد 
متوالي كسب كرده است و از آخرين شكست شان در اين مسابقات نيز 
11 هفته مي گذرد. تيم آقاي خاص در مجموع 15 بازي بدون شكست را 
پشت سرگذاشته اند. بهترين گلزن اين تيم زلاتان ابراهيموويچ است كه 
در آخرين بازي تيمش غايب بوده و گفته مي شود در اين بازي به تركيب 
اصلي برمي گردد. وين روني، كاپيت��ان يونايتد با 249 گل زده فقط يك 
گل تا ركورد س��ربابي چالتون، بهترين گلزن شياطين فاصله دارد. پول 
پوگبا نيز مي تواند يكي از مهره هاي كليدي ميزبان باشد، اما ليورپول در 
جدول رده بندي جايگاه به مراتب بهتري دارد. شاگردان يورگن كلوپ 
با 44 امتياز نزديك ترين تعقيب كننده چلسي است و اين مربي آلماني 
روياي قهرماني در ليگ جزيره را در سر دارد. بندرنشينان مرسي سايد 
آخرين ديدارشان در ليگ را با تساوي پشت سر گذاشتند و دو امتياز مهم 
را از دست داده اند. مانه و لالانا به ترتيب با 9 و 7 گل زده بهترين گلزنان 
ليورپول به شمار مي روند. آخرين رويارويي دوتيم در نيم فصل اول بوده 

كه با تساوي بدون گل به پايان رسيده است. 
  عاشق دربي

خوزه مورينيو ش��انس دو تيم را براي پيروزي در ديدار امشب را مساوي 
خواند. سرمربي منچستر  در نشست خبري اين بازي اظهار داشت: »هرگز 
به توانايي هاي خودم شك نكرده ام. حتي وقتي چند هفته  نتايج خوبي را 
كسب نمي كردم. چند مربي را سراغ داريد كه هر سال نتايج خوبي بگيرد و 
قهرمان شود. من دو سال پيش قهرماني در ليگ برتر را تجربه كردم كه اين 
اتفاق كم تر از دو سال پيش رخ داد. ثبات مان را حفظ كرديم. ما كار خودمان 
را انجام داديم و توانستيم با باز يافتن اعتماد به نفس و تمرينات مداوم به 

شرايط خوب خودمان برگرديم. در كل من دربي ها را دوست دارم. در 
پرتغال و اسپانيا هم اين جور بازي ها را كلاسيكو مي نامند. در دربي 

هيچ تيمي نسبت به تيم ديگر شانس پيروزي ندارد. معتقدم كه 
دو تيم شانس برابري براي برد دارند. مهم نيست كه چه تيمي در 
دربي از تيم ديگري جلوتر است. مهم اين است كه دو تيم قوي 
به ميدان مي روند كه براي برد تلاش مي كنند. قبل از اينكه من 

به منچستريونايتد بيايم هميشه بازي هاي كه با ليورپول داشتم بازي هاي 
بزرگي بود. بنابراين مي توانم جو بازي امشب را درك كنم. اين بازي براي 
هواداران خيلي مهم است. به همين خاطر دوست دارم همه در كنار هم 

باشيم و از اين بازي بزرگ لذت ببريم.«
  نمي ترسيم

كلوپ سرمربي ليورپول نيز با اعلام اينكه از هيچ تيمي نمي ترسيم، گفت: 
»از هيچ چيز نمي ترسيم. چرا بايد بترس��يم؟ در اين شرايط هر چيزي 
امكانپذير است. ممكن است يونايتد در بهترين فرم خود نباشد. هيچ كس 
نمي داند دو تيم با چه آمادگي در بازي روز يك شنبه به ميدان خواهند 
رفت. قبل از مسابقه نمي شود درباره چنين شرايطي صحبت كرد. زمان 
كافي براي مطالعه اين بازي داشتم تا در نظر بگيرم كه چه اتفاقاتي ممكن 
است، رخ دهد. انتظار دارم كه تيمم بازي خوبي از خود به نمايش بگذارد. 
در طول زندگي شكس��ت هاي زيادي داش��تم، خصوصاً وقتي بازيكن 
بودم. به عنوان مربي هم يادم مي آيد كه در يكسري از بازي ها شكست 
خورديم. شكست هايي كه مي دانم مشكل نيستند، بلكه واكنش ما به اين 
شكست ها مشكل است. در فوتبال بايد واكنش سريع به اتفاقات داشت. 
پس بايد فكر كنيم كه چه اتفاقات مثبت و خوبي در جريان است كه براي 
ما رخ دهد. با احساس آرامش به اولدترافورد مي رويم تا بتوانيم نتيجه  
مناسبي كس��ب كنيم. كاملًا مي دانم كه يونايتد در اولدترافورد به چه 
چيزي مي انديشد، اما ما نيز تيم دست و پا بسته اي نيستيم و مي خواهيم 

بهترين عملكردمان را برابر منچستريونايتد از خود نشان دهيم.«

به قرارداد مربيان خارجي ورود نمي كنيم
دبيركل كميته ملي المپيك در خصوص فسخ قرارداد درك بائرمن 
سرمربي بسكتبال، فدراسيون را پاسخگو دانست. شاهرخ شهنازي 
گفت: »قرارداد اين مربي اگر در كميته منعقد شده بود بايد همان جا 
هم مورد بحث قرار مي گرفت اما كميته هيچ دخالتي در بحث مربيان 
خارجي و اس��تخدام آنها ندارد و مرجع اصلي و تصميم گيرنده خود 
فدراسيون است. درخصوص قرارداد بائرمن نيز ما هيچ ورودي به مسئله 

نمي كنيم و اين موضوع بايد توسط خود فدراسيون پاسخ داده شود.«

بودن و نبودن ما فرقي نمي كند
بيانيه جمعي از دوندگان ملي پوش و مدال آور ايران خطاب به وزير 
ورزش سر و صداي زيادي به راه انداخت، مريم طوسي ركورددار 
دوهاي س��رعت ايران گفت: »علت انتشار بيانيه ملي پوشان اين 
رشته قطع حقوق نيست. برخي از تصميم هاي فدراسيون براي 
ما خيلي عجيب بود. به نظرم براي فدراسيون، بودن يا نبودن من 
يا بقيه بچه ها اهميتي ندارد و اين خيلي اذيت كننده اس��ت، اين 

ناراحت كننده است كه تلاش هاي من و امثال من ديده نشود.«

تلاشمان با بي پولي به جايي نمي رسد 
حسين نهرودي مربي قبلي تيم ملي بوكس يكي از مشكلات بزرگ 
و حل نشدني اين رشته را مشكل مالي عنوان كرد.  نهرودي گفت: »با 
حل شدن معضلات مالي بوكس ايران اوج مي گيرد و به خصوص در 
رده هاي پايه عملكردي بهتر خواهد داشت، همين امر باعث مي شود 
كه پشتوانه مناسبي براي تيم ملي بزرگسالان ايجاد و در آينده از آنها 
بهره برداري شود، تمام تلاش فدراسيون تقويت پايه هاست اما اين 

تلاش با وجود مشكلات مالي به هيچ كجا نمي رسد.«

ترجيح مي دهم از مدال جهاني ام لذت ببرم
از كاراته به عنوان يكي از رش��ته هاي پرمدال و پرافتخار ورزش ايران كه قرار است 

در المپيك بعدي نيز حضور داش��ته باش��د صداي خوش��ي به گوش نمي رسد.  
اعتراض هاي مداوم ملي پوشان اين رشته، نارضايتي مربيان و دست اندركاران و از 
همه مهم تر مشخص نبودن نفر اول تصميم گيرنده باعث شده تا اوضاع كاراته هر 
روز پيچيده تر از قبل شود.  امير مهديزاده قهرمان جهان آخرين ملي پوشي است 
كه عملي نشدن وعده ها و چشمپوشي هاي مسئولان ورزش كشور روي مشكلات 

كاراته انتقاد مي كند. مهديزاده به مهر گفت: »بارها از مسئولان قول اهداي پاداش 
شنيده ايم ولي در اكثر مواقع اين قول ها عملي نشده است. به همين دليل ترجيح 
مي دهم از مدال طلاي جهاني ام لذت ببرم تا اينكه با دنبال كردن اين حرف هاي 

بي نتيجه كام خودم را تلخ كنم.« قهرمان كاراته دنيا با اشاره به انتخابات 
روز سه شنبه فدراسيون و اميدواري نسبت به سر و سامان گرفتن اوضاع 
كاراته با انتخاب رئيس جديد افزود: »بالاخره با برگزاري مجمع تكليف 
مديريت فدراسيون براي چهارس��ال آينده روشن مي شود، اميدوارم 
اعضاي مجمع بهترين تصميم كه به س��ود كاراته باشد را بگيرند و 

شخصي انتخاب شود كه بتواند به كاراته ايران كمك كند.«

برخي با  نان  بريدن زندگي مي كنند
حكايت بوكس ايران به كلافي سردرگم مي ماند كه هيچ كس را ياراي بازكردن آن نيست، 
در بوكس مسئول و ورزشكار يكديگر را متهم مي كنند و اصلاً معلوم نيست كه مقصر 
اين همه ناكامي و شكست طي سال هاي اخير و در رقابت هاي ريز و درشت جهاني 
كيست.  ايراد از مديريت فدراسيون است يا ورزشكاران، برنامه نيست يا كسي پيدا 
نمي شود برنامه ها را اجرا كند با اين حال هر روز صحبت هاي متفاوتي ديده و شنيده 
مي شود و طي آنها مسئول و غيرمسئول يكديگر را متهم به كم كاري و اهمال مي كنند.  
احسان روزبهاني بوكسور المپيكي ايران كه البته خودش هم در شكست ها 
و عدم نتيجه گيري ها چندان بي تقصير نيست معتقد است لجبازي ها و 
نگاه تبعيض آميز مسئولان او را از رسيدن به مدال المپيك محروم كرده 
است.  روزبهاني در ادامه به مهر گفت: »دعوت نشدن به اردوي تيم ملي 
كه چيزي نيست، عده اي با نان بريدن از ديگران زندگي مي كنند و 
كارشان همين است، بگذاريد به كارشان ادامه دهند براي من مهم 
نيست.« وي با اشاره به حضور مربي كوبايي و جديد تيم ملي ادامه 
داد: »حواش��ي مربيان ايراني هيچ وقت تمامي ندارد و چه مربي 

خارجي بيايد يا نيايد اين حواشي هميشه ادامه دارد.«

فريدونحسن
منهايفوتبال


